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Protokół Nr 32/17 z dnia 24 października  2017 roku 

 
z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta tj.: Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu, Zdrowia i Rodziny, Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Miasta, Komisji 

Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej, Ochrony Środowiska oraz Prawa i Porządku 

Publicznego Rady Miasta Grajewo, odbytego w dniu 24 października 2017 roku. Miejsce 

posiedzenia  - sala konferencyjna Urzędu Miasta Grajewo (ul. Strażacka 6A - 19-200 

Grajewo).  

Posiedzeniu przewodniczył – Pan Kazimierz Podlaski– Przewodniczący Komisji  Komisji 

Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Miasta  Rady Miasta Grajewo 

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 13.00 

Stan liczbowy członków Komisji - 19 radnych 

Obecnych – 19 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie trzech Komisji w składzie:  

1. Babul Tomasz 

2. Boć Edward  

3. Chełmińska Scholastyka 

4. Chiliński Ryszard 

5. Chrzanowska-Karwowska Aneta Ewa 

6. Dembiński Wiesław Janusz 

7. Fadrowski Zbigniew 

8.  Fidura Jerzy 

9.  Formejster Wojciech Szczepan 

10.  Grabowska Wioleta 

11.  Maleszewski Wojciech Dariusz 



12.  Mścichowski Andrzej 

13.  Niewiarowski Andrzej 

14.  Opara Anna 

15.  Paszkowski Tomasz 

16. Podlaski Kazimierz 

17.  Purwin Daniel 

18. Stefańska Monika 

19. Stuchła Marcin  

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./ 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./. 

Ad 1 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty...RM 

2/  Andrzej Niewiarowski–  Przewodniczący Komisji Gospodarki...RM 

 3/ Kazimierz Podlaski -  Przewodniczący Komisji Budżetu .…..RM. 

 spośród siebie wyłonili na przewodniczącego obrad: 

 Kazimierza Podlaskiego -  Przewodniczącego Komisji Budżetu .…..RM. 

 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Dokonał otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając wszystkie przybyłe 

osoby. Stwierdził, że na stan 19 radnych/członków trzech Komisji, aktualnie                     

w posiedzeniu bierze udział 13 radnych, co stanowi  o prawomocności obrad ( quorum). 

Ad 2 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na posiedzenie Komisji                     

- w wersji elektronicznej. 

Pan  Kazimierz Podlaski  - Przewodniczący Obrad 

Poprzez odczytanie przedstawił następujący porządek obrad połączonych Komisji Rady 



Miasta:  

1.Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Wizja lokalna inwestycji prowadzonej przez PUK Sp. z o. o. w Grajewie (dom 

pogrzebowy). 

4. Informacja dotyczącą gospodarowania odpadami komunalnymi. 

5. Raport o stanie realizacji zadań przez placówki oświatowe w roku 2016/2017.  

6. Promocja miasta – stan aktualny oraz plany i zamierzenia na rok przyszły.  

7. Informacja z realizacji i zaawansowania zadań inwestycyjnych za trzy kwartały 2017 r.  

8.Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:  

a) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat; 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na powołanie Młodzieżowej Rady 

Miasta Grajewo oraz nadania jej Statutu;  

c) zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych klas  

i dotychczasowych gimnazjów do nowego ustroju szkolnego;  

d) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Grajewo w 2017 roku”;  

e) przyjęcia lokalnego programu pomocy społecznej „Program Aktywności Lokalnej miasta 

Grajewo na lata 2017 – 2021”;  

f) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 2026;  

g)zmian w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok.  

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta.  

10. Wolne wnioski i informacje.  

11. Zamknięcie posiedzenia. 



 

 

 

Ad.3 

/- W godz. 9.15 - 10.00 odbyła się wizja lokalna inwestycji prowadzonej przez 

PUK Sp. z o. o. w Grajewie (dom pogrzebowy./  

Realizując porządek dzienny posiedzenia radni wraz z Z-cą Burmistrza Panem Maciejem 

Bednarko, Przewodniczącą Rady Miasta Panią Haliną Muryjas-Rząsą, Naczelnikiem WGK 

UM Panem Bogdanem Wojsławowiczem, Prezesem Spółki PUK Panem Miroslawem 

Mielczarkiem oraz Z-ca Prezesa Spółki PUK Panem Tomaszem Cebelińskim przeprowadzili 

wizję lokalną inwestycji prowadzonej przez PUK Sp. z o. o. w Grajewie: dom pogrzebowy, 

w którym znajdą się m.in. dwie kaplice przedpogrzebowe, kaplica pogrzebowa, zaplecze 

sanitarne, sklep, przebieralnie, chłodnie, ubieralnie, garaże. Zostanie wykonana niezbędna 

infrastruktura wewnętrzna i zewnętrzna obiektu, także parkingi. W tym roku wykonawca 

planuje ukończyć stan surowy. Dom pogrzebowy prawdopodobnie zostanie oddany do 

użytku w przyszłym roku.  

Po powrocie z wizji lokalnej nastąpiło wznowienie porządku obrad.  

Ad.4 

/-Informacja dotyczącą gospodarowania odpadami komunalnymi./ 

 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Informacja  stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

- wnioskodawca tematu:  Burmistrz Miasta Grajewo   

- referują: Zarząd PUK Sp. z o.o. w Grajewie Prezes Pan Mirosław Mielczarek, Z-ca Prezesa 

Pan Tomasz Cebeliński, przedstawiciele BIOM Sp. z o. o. Prezes Pan Mirosław Bałakier, 

Kierownik ZZD Pan Marian Malinowski, Naczelnik WGK UM  Pan Bogdan Wojsławowicz, 

Paweł Kowalewski WGK UM 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 



Otworzył realizację tematu pt.: ”Informacja dotyczącą gospodarowania odpadami 

komunalnymi”, powitał przedstawicieli BIOM Sp. z o. o. z siedzibą w Dolistowie Starym   

a następnie oddał głos sprawozdawcom tematu. 

Pan Tomasz Cebeliński – Z-ca Prezesa PUK Sp. z o.o.  

W formie multimedialnej przedstawił i omówił temat dot. gospodarki odpadami 

komunalnymi na terenie miasta w zakresie prowadzonym przez Spółkę PUK w Grajewie. 

Pan Mirosław Bałakier- Prezes BIOM Sp. z o.o.  

Również w formie multimedialnej omówił działalność BIOM Spółka z o. o., która  została 

utworzona w celu prowadzenia działalności gospodarczej z zakresu realizacji zadań 

użyteczności publicznej przejętych przez Związek Komunalny Biebrza w szczególności 

zadań związanych z gospodarką odpadami na terenie gmin członkowskich. Aktywna 

promocja selektywnej zbiórki odpadów, przyczynia się do efektywnego wykorzystania 

surowców wtórnych. Poinformował o współpracy z wieloma podmiotami gospodarczymi, 

administracyjnymi oraz klientami indywidualnymi. Zapewnił, że dewiza to rzetelność, 

solidność i dbałość o czyste środowisko. Przedstawił informację  na temat rodzajów 

odpadów przyjmowanych selektywnie do zakładu, procesie przetwarzania odpadów  

w zakładzie recyklingu. Zapoznał się też z zasadami funkcjonowania Punktu Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych oraz Zakładu Zagospodarowania Odpadów  

w Koszarówce, Gmina Grajewo. Przybliżył zasady funkcjonowania zakładu 

zagospodarowania odpadów: przyjęcie odpadów zmieszanych i selektywnie zbieranych; 

przetwarzanie odpadów zmieszanych w sortowni odpadów – podział na dwie frakcje, 

odzysk surowców wtórnych w kabinie sortowniczej, doczyszczanie i podział na 

poszczególne frakcje odpadów zebranych selektywnie; przetwarzanie odpadów 

biodegradowalnych w kompostowni; składowanie pozostałości po mechanicznej obróbce 

na kwaterze składowej odpadów; przetwarzanie odpadów wielkogabarytowych  

i budowlanych. BIOM Sp. z o.o. jako firma zajmuje się kompleksowo zagospodarowaniem 

odpadów komunalnych z terenu 19 gmin, w tym z Gminy Janów, liczy na dalszą 

współpracę przy realizacji kolejnych programów ekologicznych.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Zwrócił uwagę jak ważne są sprawy o których mówi Pan Prezes Bałakier.  

Pan Mirosław Bałakier- Prezes BIOM Sp. z o.o.  

Kontynuując swoją wypowiedź poinformował o: 

1) strukturze zatrudnienia w spółce: 



- 91 ogółem osób 

-36-37 osób w Zakładzie Zagospodarowania Odpadów w Koszarówce, 

2) sytuacji finansowej ; 

3) działalności gospodarczej z zakresu realizacji zadań użyteczności publicznej przejętych 

przez Związek Komunalny Biebrza w szczególności zadań związanych z gospodarką 

odpadami na terenie gmin członkowskich; 

4) planach inwestycyjnych na najbliższe lata (między innymi budowa SZOK-u  

i modernizacja ZZO w Koszarówce) 

Każdy z poruszonych tematów obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Zaprezentował również ulotkę  pt.: „ ABC segregacji odpadów czyli co każdy mieszkaniec 

o śmieciach wiedzieć powinien”. 

Pan Ryszard Chiliński- Członek Komisji  

Argumentując swoje stanowisko stwierdził, że najważniejszą sprawą jest objęcie 

mieszkańców akcją edukacyjną w zakresie segregacji odpadów.  

 Pan Mirosław Bałakier- Prezes BIOM Sp. z o.o.  

Zapewnił, że spółka prowadzi akcję edukacyjną od początku swojego istnienia. Temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Wojciech Formejster- Z-ca Przewodniczącej 

Stwierdził, że w zaprezentowanej ulotce brakuje informacji o tym, że jeśli mieszkańcy nie 

będą prowadzić właściwej segregacji odpadów to wówczas wzrosną opłaty.  

Pani Halina Muryjas- Rząsa – Przewodnicząca RM  

Poparła pomysł o akcji edukacyjnej mieszkańców. Ponadto zasugerowała skrócenie ulotki 

informacyjnej do dwóch stron.  

Pani Anna Opara- Członek Komisji  

W imieniu mieszkańców os. Centrum zwróciła się z prośbą o rozważenie możliwości 

zamiany niefunkcjonalnych pojemników z klapą na pojemniki z otworem z boku, przez 

który będzie można wrzucać jedynie szkło.  

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  

Podzielił opinię przedmówców o tym, że pojemniki do segregacji odpadów nie spełniają 

swojej funkcji. Swoją wypowiedź obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pan Paweł Kowalewski – Inspektor WGK UM  

Poinformował, że akcja promocyjna prowadzona jest od 2014 roku w formie konkursów, 

ulotek, spektakli edukacyjnych itp. W tym roku odbyła się już czwarta edycja. Temat 



obudował szerokim kontekstem merytorycznym. Poinformował, że wraz z nowelizacją 

ustawy samorządy gminne zostały zobligowane do prowadzenia działań informacyjnych  

i edukacyjnych w zakresie prawidłowego gospodarowania odpadami komunalnymi,  

w szczególności w zakresie selektywnego zbierania odpadów komunalnych oraz 

udostępniania na stronie internetowej urzędu gminy informacji. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Pokrótce omówił temat gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Miasta Grajewo. 

Stwierdził, że gospodarka odpadami komunalnymi należy do zadań własnych gminy. Pod 

pojęciem tym kryje się szereg czynności oraz działań, mających na celu – jak najbardziej 

bezpieczne dla środowiska oraz zdrowia i życia ludzi i zwierząt – postępowanie  

z wytworzonymi odpadami komunalnymi. Obejmują one m.in.: zbiórkę, transport, 

utylizację oraz unieszkodliwianie odpadów, przy czym każda z tych czynności może 

przybierać różny zakres oraz formy. Obowiązkiem gminy jest organizacja oraz objęcie 

wszystkich mieszkańców gminy systemem zbiórki odpadów komunalnych, który zapewni 

odbiór wszystkich rodzajów odpadów, począwszy od odpadów biodegradowalnych 

(zielonych), przez odpady takie jak: papier, szkło, plastik itp.,, wielkogabarytowych czy 

porozbiórkowych. W tym celu, gmina musi dokonywać regularnej analizy aktualnego stanu 

gospodarki odpadami, potrzeb mieszkańców w tym zakresie, ilości powstających 

odpadów, stanu infrastruktury, kosztów funkcjonowania systemu itp. Obowiązkiem gminy 

wybór – w drodze przetargu – przedsiębiorstwa bądź przedsiębiorstw, które na jej 

zlecenie będą zajmowały się odbiorem odpadów od mieszkańców, zaplanowanie systemu 

opłat, które pokryją koszty organizacji usług, a także rozwoju niezbędnej infrastruktury.  

W skrócie przedstawił i omówi katalog zadań gminy, związanych z gospodarką odpadami 

komunalnymi: 

- sposób ustalania opłaty za odbiór odpadów (koszty funkcjonowania instalacji, koszty 

transportu, koszty zarządzania systemem kto zarządza systemem spółka gminna jako 

operator czy zadanie zlecone innej firmie)sposób rozliczania systemu gospodarki 

odpadami różnice w przychodach i kosztach funkcjonowania systemu (jak rozwiązać 

problem w przypadku niedoszacowania liczby ludności z salda ujemnego)egzekucja opłat 

Pan Mirosław Mielczarek- Prezes PUK Sp. z o.o.  

Pokrótce omówił realizację zadań związanych z podpisaną umową z Miastem Grajewo na 

odbiór odpadów komunalnych z wyłonionym w postępowaniu przetargowym 

Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Grajewie.  



Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził glosowanie w spawie 

wydania pozytywnej opinii w kwestii rozpatrywanej  Informacji. 

 Komisje wydały pozytywną opinię w przedmiocie rozpatrywanej Informacji  

o gospodarowaniu odpadami komunalnymi  

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad.5 

/- Raport o stanie realizacji zadań przez placówki oświatowe w roku 

2016/2017. / 

 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Informacja  stanowi Zał. Nr 5 do prot./ 

- wnioskodawca tematu: Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Rodziny Rady Miasta 

Grajewo  ( plan pracy Komisji na 2017 rok) 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Otworzył realizację tematu pt.:” Raport o stanie realizacji zadań przez placówki oświatowe 

w roku 2016/2017”. W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 

 Komisje wydały pozytywną opinię w przedmiocie rozpatrywanej Informacji  

o stanie realizacji zadań przez placówki oświatowe w roku 2016/2017, 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.6 

/-Promocja miasta – stan aktualny oraz plany i zamierzenia na rok przyszły. / 

 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Informacja  stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

- wnioskodawca tematu: Komisja Gospodarki…..RM ( plan pracy Komisji na 2017 rok) 

- referują:  Główny Specjalista ds Promocji UM Pani Mirosława Modzelewska 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Otworzył realizację tematu pt.:”Promocja miasta – stan aktualny oraz plany i zamierzenia 

na rok przyszły”.W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie. 

 Komisje wydały pozytywną opinię w przedmiocie rozpatrywanej Informacji o  

promocji miasta – stan aktualny oraz plany i zamierzenia na rok przyszły 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.7 

/- Informacja z realizacji i zaawansowania zadań inwestycyjnych za trzy 

kwartały 2017 r. / 

 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Informacja  stanowi Zał. Nr 7 do prot./ 

- wnioskodawca tematu: Komisja Budżetu...RM ( plan pracy Komisji na 2017 rok) 

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo Pan Dariusz Latarowski 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Otworzył realizację tematu pt.: ”Informacja z realizacji i zaawansowania zadań 

inwestycyjnych za trzy kwartały 2017 r.” Następnie przeszedł do dyskusji i zadał pytanie  

o termin rozpoczęcia realizacji inwestycji pn.: „Budowa nawierzchni i kanalizacji 

deszczowej w ul. Rolnej” ? 



Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że nastąpi to w najbliższych dniach, po czym temat obudował szerokim 

kontekstem merytorycznym. 

Pan Ryszard Chiliński – Członek Komisji 

Zachęcił, by skorzystać z dobrego informatora jakim jest strona internetowa Miasta 

- „ Mapa Inwestycji w Grajewie”.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Powiedział, że dużym problem jest brak projektantów. Swoją wypowiedź w tym temacie 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Zbigniew Fadrowski- Członek Komisji  

Zwrócił się z zapytaniem o termin wykonania parkingu na os. Wiktorowo? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że prawdopodobnie w przyszłym roku. Ko9ntynuując omawiany temat 

pokrótce omówił przebieg realizacji zadań inwestycyjnych za III kwartały 2017 roku. 

Również zachęcił do korzystania  z informatora internetowego - „ Mapa Inwestycji  

w Grajewie”. Stwierdził, że jest to  narzędzie zarówno do promocji Grajewa, także poza 

jego granicami. Poinformował, że wystarczy dostęp do Internetu, by zajrzeć na ww. 

stronę. Stwierdził, że dodatkowo istnieje możliwość sortowania inwestycji pod kątem 

statusu ich zaawansowania na: zakończone ,realizowane, planowane i wszystkie.  

Pan Jerzy Fidura – Członek Komisji 

Zwrócił się z zapytaniem o termin realizacji inwestycji związanej z budową nawierzchni  i 

kanalizacji sanitarnej w ul. Spokojnej i Legionistów? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że aktualnie trwają rozmowy z biurem projektowym, po czym temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pan Jerzy Fidura – Członek Komisji 

Zwrócił się z kolejnym zapytaniem o termin przystąpienia firmy Agrocentrum do montażu 

nowych urządzeń filtrujących zapachy i pyły? 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Odpowiedział, że został już złożony wniosek o rozbudowę. 

Pan Ryszard Chiliński- Członek Komisji 

Zwrócił się z zapytaniem o realizację zadania związanego z Rozbudową budynku 

Grajewskiego Centrum Kultury o windę zewnętrzną? 



Pan Tomasz Dudziński- Dyrektor GCK 

Odpowiedział, że Grajewskie Centrum Kultury zawarło w dniu 30.05.2017r. umowę  

dotyczącą dofinansowania zadań w ramach Programu Infrastruktura domów kultury ze 

środków finansowych Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego pochodzących z Fundacji 

Promocji Kultury na realizację zadania "Rozbudowa budynku Grajewskiego Centrum 

Kultury o windę zewnętrzną" .Celem inwestycji jest eliminacja barier i zwiększenie dostępu 

do uczestnictwa w wydarzeniach kulturalnych miasta osobom niepełnosprawnym, 

seniorom czy rodzinom z małymi dziećmi w wózkach. 

Planowany termin zakończenia inwestycji- zgodnie z harmonogramem. 

Pan Marcin Stuchła- Członek Komisji 

Zwrócił się z zapytaniem o termin realizacji zadania związanego z budową nawierzchni  

w ul. Ekologicznej w Grajewie? 

Pan Dariusz Latarowski -Burmistrz Miasta  

Odpowiedział, że ww. zadanie jest priorytetem nawet gdyby trzeba będzie wspomagać się 

kredytem. Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pan Andrzej Niewiarowski- Przewodniczący Komisji Gospodarki….RM 

Zwrócił się z zapytaniem o zakres zadań  w parku miejskim przy ul. Wojska Polskiego  

w Grajewie? 

Pan Dariusz Latarowski -Burmistrz Miasta  

Odpowiedział, że Nowe chodniki i droga dojazdowa, to kolejne zmiany w parku przy ul. 

Wojska Polskiego. W tym roku zostało zmodernizowane oświetlenie, pojawiło się więcej 

sprzętu do ćwiczeń i rekreacji dla najmłodszych oraz został uporządkowany teren. Kolejne 

plany to iluminacja eksponatów. Park przy ulicy Wojska Polskiego popularnie nazywany 

"parkiem z czołgami" ciewszy6 się dużym zainteresowaniem wśród mieszkańców. To za 

sprawą jego lokalizacji jak i funkcjonalności. Demontaż czołowego ogrodzenia sprawił, że 

park stał się bardziej dostępny i otwarty, a nowe elementy małej architektury sprawią, że 

jest chętnie odwiedzany jest przez rodziny z dziećmi. Trwa budowa chodników oraz drogi 

dojazdowej do budynku. W tym roku pojawi się również nowe ogrodzenie od strony 

torów, a w nim furtki. Wszystko po to, by osoby, które korzystają ze skrótów nie musiały 

przeskakiwać przez ogrodzenia ani go dewastować. Wykonawca rozpoczął prace od 

zdemontowania starych płytek betonowych,rozebrania krawężników oraz obrzeży 

trawnikowych. Nieestetyczny, wysłużony podjazd zostaje zastąpiony nowym. Już 

niebawem będzie można korzystać z odpowiednie nawierzchni. Bez wątpienia 



nawierzchnia kilku pozostałych alejek pozostawia wiele do życzenia. Problem z przejściem 

mają nie tylko osoby niepełnosprawne, starsze i z wózkami dziecięcymi. Również zostaną 

wyremontowane.  

Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządził głosowanie w sprawie 

wydania opinii. 

  

 Komisje wydały pozytywną opinię w przedmiocie rozpatrywanej Informacji  

realizacji i zaawansowaniu zadań inwestycyjnych za trzy kwartały 2017 r. 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad.8 

/- Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:/ 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Stwierdził, że aktualnie komisje będą procedować nad projektami uchwał rady miasta 

poprzez ich zaopiniowanie. 

Ad.8 

 a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi 

umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 8 do prot./ 

- projektodawca : Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski   

- referują:  Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Procedowaniu poddał pierwszy projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami 

mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat. Następnie zwrócił się z zapytaniem, 



czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził 

głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi 

dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do  

3 lat-bez poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz./  

 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad.8 

b) projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

powołanie Młodzieżowej Rady Miasta Grajewo oraz nadania jej Statutu;  

 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Projekt uchwały  stanowi Zał. Nr 9 do prot./ 

- projektodawca : Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski   

- referują: Naczelnik BRM UM pani Barbara Poniatowska 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Procedowaniu poddał kolejny projekt uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na powołanie Młodzieżowej Rady Miasta Grajewo oraz nadania jej 

Statutu. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos 

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały zmieniającą uchwałę  

w sprawie wyrażenia zgody na powołanie Młodzieżowej Rady Miasta Grajewo 

oraz nadania jej Statutu-bez poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 



Ad.8 

c) projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych klas  

i dotychczasowych gimnazjów do nowego ustroju szkolnego 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Projekt uchwały   stanowi Zał. Nr 10 do prot./ 

- projektodawca : Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski   

- referują: Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski  

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Procedowaniu poddał kolejny projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych klas i dotychczasowych gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego.  Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie 

zabrać głos a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

 

Komisje pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały  zmieniającej uchwałę  

w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych klas i dotychczasowych 

gimnazjów do nowego ustroju szkolnego - bez poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 

 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad.8 

d) projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie miasta Grajewo w 2017 roku”; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Projekt uchwały  stanowi Zał. Nr 11 do prot./ 



- projektodawca : Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski   

- referują: Naczelnik WGK UM pan Bogdan Wojsławowicz 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Procedowaniu poddał kolejny projekt uchwały  zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia 

„Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie miasta Grajewo w 2017 roku. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś 

chciałby w tym punkcie zabrać głos a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Grajewo w 2017 roku”-

bez poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.8 

e) projekt uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu pomocy społecznej 

„Program Aktywności Lokalnej miasta Grajewo na lata 2017 – 2021”; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ projekt uchwały  stanowi Zał. Nr 12 do prot./ 

- projektodawca :  Burmistrz Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski   

- referują: Dyrektor MOPS w Grajewie pani Barbara Pieńkowska   

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Procedowaniu poddał kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia lokalnego programu 

pomocy społecznej „Program Aktywności Lokalnej miasta Grajewo na lata 2017 – 2021”. 

Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos                         

a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie.  

 Komisje pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

lokalnego programu pomocy społecznej „Program Aktywności Lokalnej miasta 



Grajewo na lata 2017 – 2021”-bez poprawek  

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz./ 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad.8 

f) projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

miasta Grajewo na lata 2017 – 2026;  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 13 do prot./ 

- projektodawca : Burmistrz  Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski    

- referują: Burmistrz  Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski    

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Procedowaniu poddał kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 2026.Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy 

ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził 

głosowanie. 

 Komisje pozytywnie zaopiniowały  projekt uchwały w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2017 – 2026-bez 

poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.8 

g) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok.  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji – w wersji elektronicznej.  

/ Projekt uchwały  stanowi Zał. Nr 14 do prot./ 



- projektodawca :   Burmistrz  Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski    

- referują: Burmistrz  Miasta Grajewo pan Dariusz Latarowski 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Procedowaniu poddał kolejny projekt uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta 

Grajewo na 2017 rok. Następnie zwrócił się z zapytaniem, czy ktoś chciałby w tym 

punkcie zabrać głos a w związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie. 

 Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian  

w budżecie miasta Grajewo na 2017 rok-bez poprawek 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz/ 

 

Pan  Kazimierz Podlaski - Przewodnicząca Obrad 

Przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad.9 

 

/-Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Miasta./ 

Pan Kazimierz Podlaski - Przewodniczący Obrad 

Procedurze przyjęcia poddał protokół z poprzedniego posiedzenia połączonych Komisji, 

który wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem uwag, co do treści dokumentu 

zarządził głosowanie  w sprawie jego przyjęcia.   

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół Nr 31/17 z dnia                                        

26 września 2017 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta - bez 

uwag, co do treści.  

( głosowanie: 17 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz.) 

 

Ad.10 

/- Wolne wnioski i informacje./ 



Pan Kazimierz Podlaski- Przewodniczący Obrad 

Otworzył realizację punktu jak wyżej, po czym zwrócił  się z zapytaniem, czy ktoś chciałby 

zabrać głos? 

Pan Wojciech Formejster- Z-ca Przewodniczącej Komisji Oświaty...RM 

Zawnioskował o zapewnienie odpowiedniego poziomu natężenia oświetlenia w strefach 

oczekiwania i przejścia przez jezdnię, a także odpowiednie doświetlenie odcinków jezdni 

przed i za przejściem.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz 

Odpowiedział, że przygotowywana jest dokumentacja mająca na celu kompleksową 

przebudowę przejść dla pieszych.   

Ad.11 

/-  Zamkniecie posiedzenia/ 

Pan Kazimierz Podlaski - Przewodniczący Obrad 

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem posiedzenia, zamknął 

posiedzenie, dziękując wszystkim za udział. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokółowała: B. Poniatowska  

 

(naczelnik BRM) 

                                                              Przewodniczący Obrad 

                                                                / Przewodniczący Komisji Budżetu... ....RM 

                              

                                                                   Kazimierz PODLASKI 

 

 

 

 

 

 


